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Faste medlemmer som møtte:
Navn Funksjon Representerer
Hallgeir Grøntvedt Ordfører OK-SP
Finn Olav Odde Medlem OK-SP
Laila Selnes Lund Medlem OK-SP
Thomas Hovde Medlem OK-SP
Bjørn Henrik Solbue Medlem OK-SP
Ove Dagfinn Vinge Medlem OK-SP
Andreas Oust Ledsaak Medlem OK-SP
Noor Knutsen Medlem OK-SP
Knut Morten Ring Varaordfører OK-AP
Bodil Grande Medlem OK-AP
Wenche Sekse Medlem OK-AP
Vilde T. A. Røstad Medlem OK-SV
Mikal Tyskø Medlem OK-V
Frank Aronsen Medlem OK-H
Torhild Aarbergsbotten Medlem OK-H
Therese Mossing 
Eidsaune

Medlem OK-H

Birger Austad Medlem OK-H
Tom Myrvold Medlem OK-H
Marit Sletten Medlem OK-H
Knut Sigurd Ljøkelsøy Medlem OK-H
Bjørnar Dahlberg Medlem OK-FRP
Lillian Reinseth Medlem OK-V

Faste medlemmer som ikke møtte:
Navn Funksjon Representerer
Oddvar Haagensen MEDL OK-AP
Kjetil Brandvik MEDL OK-FRP
Emilie Norset MEDL OK-H

Varamedlemmer som møtte:
Navn Møtte for Representerer
Roar Hegvik Oddvar Haagensen OK-AP
Sissel Elise Innstrand Emilie Norset OK-H
Maud Freding Sletvold Kjetil Brandvik OK-FRP



Fra administrasjonen møtte:
Navn Stilling
Snorre Glørstad Rådmann
Arnfinn Brasø Leder plan og drift
Britt Brevik Møtesekretær
Gaute Krogfjord Økonomisjef
Knut Berg Leder avd. plan og forvaltning
Heidi Fossland Prosjektleder kommuneplanarbeidet samfunnsdel
Oddgeir Myklebust Prosjektleder kommuneplanens arealdel

Merknader:
Ingen merknader til innkallingen.
Sak 13/77 Budsjett 2014 behandles til slutt på sakslisten. Sakslisten ble 
enstemmig vedtatt.
Utdelte dokumenter:

• Budsjett tekst for avd. IKT som skal inn i budsjettdokumentet for 2014 - sak 
13/77.

• "Åpent brev til Ørland kommune vedrørende utfylling av Brekstadfjæra" -
signert grunneiere

• Kartutsnitt alternativ 1 og 2 over område med midlertidig forbud mot tiltak -
til sak 13/78



Saksnr Sakstittel Lukket
Spørretimen
Saker til orientering:

• Informasjon om Fosen Barnevern
o Orienteringen om Fosen 

Barneverntjeneste - utsatt til 
kommunestyremøte 12.12.13

• Utvikling av Brekstad - parallelle oppdrag 
v/Heidi Fossland

o Bakgrunn, status, mål og rammer i 
utviklingsarbeidet

o Medvirkning og kunnskapsbygging i fokus 
i alt arbeidet som gjøres - visjonsdager, 
folkemøter, utstilling, høringer og dialog

o Presentasjon av de tre 
arkitektfirmaenens forslag til løsning på 
utvikling av Brekstad og videre prosess 
v/Oddgeir Myklebust

• Den 3. desember skal det arrangeres en 
støttekonsert for de tyfonrammede på 
Filippinene - et samarbeid mellom Ørland 
Kultursenter og alle fosenkommunene. Ørland 
kultursenter er teknisk arrangør

PS 13/77 Ørland kommune - budsjett 2014
PS 13/78 Parallelloppdrag Kystbyen Brekstad
PS 13/79 Forslag til interkommunal kystsoneplan - Plan- og 

prosessbeskrivelse med forslag til retningslinjer -
Høring

PS 13/80 Styringsgruppe for planlegging av utbyggingsarbeider 
ved ØMS  -  avvikling

PS 13/81 Bygging av ny et driftsnalegg for eiendoms- og VA-
forvaltningen i samlokalisering med ny brannstasjon 
for Brekstad.

PS 13/82 Riving av de gamle realskolebygningene
PS 13/83 Bruk av "Rød-bygget" Tine - investering i 

varmepumper

PS 13/77 Ørland kommune - budsjett 2014

Saksprotokoll i Formannskapet - Ørland kommune - 24.10.2013 

Behandling:

Gaute Krogfjord refererte
- Brev fra Uthaugsgården 
- Budsjettforslag fra Ørland Kultursenter KF
- Budsjettforslag fra Kirkekontoret



- Vedtak i Felles landbruksnemnd av 23.11.13

Følgende dok. vedlegges budsjettet:

- Ovennevnte dok. vedlegges budsjettet
- Komiteenes høringsuttalelser vedlegges budsjettet

Både posisjon og opposisjon vil komme med sine innstillinger til budsjett 2014 i 
kommunestyrets møte 14.12.13.

Rådmannens forslag til budsjett 2014 vedtatt.

Endelig vedtak:

Rådmannens forslag til budsjett 2014 vedtatt.

Saksprotokoll i Kommunestyret - Ørland kommune - 14.11.2013 

Behandling:

Forslag til vedtak fremmet av Torhild Aarbergsbotten, på vegne av Høyre 
og FrP

Alternativ til innstillingen:

1. Kommunestyret vedtar budsjett for 2014 for Ørland kommune, der sum til 
fordeling av drift utgjør kr 229 470 000, med forslag til tillegg og endringer 
beskrevet i dokumentet under.
Det vises til endringer i skjema 1 B, og til skjema 1 A i saksdokumenter. 

2. Som innstillingen

3. Avgifter, gebyrer og kontingenter fastsettes iht. prisbok som vedlagt i saken, 
men med endringer skissert i dokumentet under pkt. 12.4

4. Til finansieringer av investeringer tar Ørland kommune opp lån på kr 
38 750 000. Av dette gjelder kr 28 750 000 til kommunale investeringer, og kr 
10 000 000 lån til VAR-sektoren, og det vises til endringer i skjema 2 B i 
dokumentet under.

5-7. Som innstillingen

1. Innledning

Ørland kommune er inne i en av sine mest krevende, men også mest spennende 
planperioder på lange tider. Som vertskommune for Norges fremtidige 
kampflybase og utsikter til mange hundre nye arbeidsplasser og flere tusen nye 
innbyggere, er kommunen i en unik posisjon for utvikling. Samtidig stiller det store 
krav til kommunen som både tilrettelegger på plansiden og som leverandør av 



tjenester av høy kvalitet. Ørland blir «sett i kortene» av mange, og vi må «levere» 
for å være attraktive for både privatpersoner og næringsaktører.

Derfor er det er helt nødvendig at Ørland får et driftsnivå med positivt driftsresultat 
og klarer å kvitte seg med tidligere underskudd i løpet av 2014. Ørland har i tillegg 
en svært høy gjeldsgrad, og investeringsnivået må derfor holdes på et minimum. 
Skal vi lykkes med å få til en robust kommuneøkonomi som samtidig også vil gi 
oss muligheter til å styre heller enn å bli styrt, vil omstillinger og bruk av nye 
løsninger være helt nødvendig. Oppgaver må løses i samarbeid med andre, og 
kommunen må i større grad være en tilrettelegger heller en utvikler. De lovpålagte 
tjenester må prioriteres, med særlig vekt på tilrettelegging for nye familier med 
barnehageplasser, gode skoler og et variert fritidstilbud. 

2. Utfordringer og hovedprioriteringer

2.1 Ørland – urbant og attraktivt.

For at nye arbeidstakere ved Ørland Hovedflystasjon og andre virksomheter skal 
velge å bosette seg i kommunen, vil det avhenge av kommunen kan tilby 
attraktive boliger/boligtomter med gode bomiljø, et variert fritidstilbud og 
møteplasser, og ikke minst tjenester av god kvalitet. Det er helt nødvendig at vi 
kan tilby barnehageplasser til de som måtte ønsker samt at vi har gode skoler. 
Derfor må kommunen i enda større grad konsentrere seg om å utvikle kvalitet på 
de grunnleggende tjenester. Gode og varierte bo-områder i hele kommunen, med 
vekt på sentrumsnær boligbygging på Brekstad, må være førende for arealplanen 
som skal vedtas i 2014. Kommunestyret forutsetter at skjønnsmidler også brukes 
til å styrke planavdelingen i kommunen.

2.2 Gode næringsarealer er nøkkelen for videre utvikling

Tilrettelegging av næringsareal må ha et høyt trykk. For å sikre en god utvikling 
som vil tiltrekke seg ytterligere etableringer er det viktig at det legges opp til 
muligheter for «næringsklynger», slik at virksomhetene kan dra nytte av 
synergieffekter. Ørland er en av de viktigste jordbrukskommuner i fylket, og det vil 
derfor være viktig å unngå nedbygging av dyrkajord utenfor sentrale Brekstad. 
Derfor vil det være viktig å ikke ta «hull» på for mange områder, men legge til 
rette for utvikling av større områder med godt tilrettelagt infrastruktur. 
Kommunestyret finner at det er nødvendig med videre utbygging av Brekstadfjæra 
for næringsformål, for på den måten redusere nedbygging av dyrkajord.

3. Organisasjon og medarbeidere

3.1 Fokus på sykefravær Innsparing 500 000

For at Ørland skal kunne lykkes med å nå sine målsettinger for sitt tjenestetilbud 
og samfunnsutvikling, er vi helt avhengig av innsatsen fra  hver eneste 
medarbeider. Kommunestyret finner det urovekkende at sykefraværet har økt 
betydelig i 2013, og tiltak for å øke arbeidsnærværet må prioriteres høyt i 2014. 
Rådmannen bes om å ha et ekstra fokus på oppfølging av enheter med ekstra høyt 
sykefravær, med mål om det totale sykefraværet søkes ned mot 6 % for 2014.



3.2 Ørland skal satse på lærlinger

Lærlingeordningen skal være en del av den strategiske arbeidsgiverpolitikken i 
Ørland kommune, og da må kommunen følge sin målsetting om å ta inn en lærling 
pr 1000 innbyggere årlig. Det betyr at det skal være minst 10 lærlinger i arbeid i 
kommunen, og som må være målsettingen til kommunen. Kommunen må være et 
godt eksempel for resten av næringslivet i kommunen, samtidig som at bruk av 
lærlinger er svært viktig for å rekruttere nye arbeidstakere; ikke minst innenfor 
helse- og omsorgssektoren.  

3.3 Modernisering og forenkling

Modernisering og forenkling av søknadsprosedyrer og annen kontakt mellom 
kommune og innbyggere gjennom økt digitalisering, vil bidra til at redusert 
administrasjon og bedre tjenester. Kommunestyret ber om at rådmannen tar en 
grundig gjennomgang av kommunens rutiner og ordninger mht. ytterligere 
forenklinger som også vil gi reduserte kostnader til administrasjonen. 

3.4 Kompetanseheving – viktig for kvaliteten på tjenester

Kommunestyret har vedtatt strategisk arbeidsgiverpolitikk for kommunen. I 2014 
må det utarbeides en Kompetansehevingsplan for de ulike enheter. Økt 
kompetanse og trygghet på egne arbeidsoppgaver er et viktig bidrag til trivsel og 
selvrealisering; noe som bidrar til både bedre tjenester og økt arbeidsnærvær. 

4. Økonomiske forutsetninger.

4.1 Gjelden må reduseres!

Kommunestyret må ha som et overordnet mål at nye investeringer ikke må 
overstige størrelse på årlige avdrag, for slik å kunne redusere det totale 
gjeldsnivået til kommunen. Ørland må også ha som målsetting om å redusere 
avdragstiden til maksimalt 30 år for på den måten redusere den totale 
rentebelastningen. Derfor må kommunen alltid søke andre løsninger som kan være 
mer økonomisk gunstige for kommunen, som f. eks benytte en større andel private 
barnehageplasser, før kommunen investerer i egenregi. 

4.2 Økte pensjonskostnader og behov for «buffer»

Kommunen må ta høyde for at pensjonskostnadene vil øke i årene fremover og 
søke å unngå at negativt premieavvik blir for stort. I tillegg må en ha som 
målsetting at fritt disposisjonsfond for drift bygges opp når underskudd for 2012 er 
korrigert, og som synliggjøres i økonomiplanen for planperioden.

4.3 Økning av kommunal deflator.

Kommunestyret viser til fremlagte statsbudsjett der kommunal deflator er økt fra 
3,0 til 3,1 % for 2014, og legger denne endring til grunn i budsjettet for 2014. 

5. Kommunale tjenester

5.1 Kvalitet i møte med innbyggere og brukere
Kommunestyret er helt enig med rådmannen i at kvalitet på tjenester og økt fokus 
på prestasjonsmål, skal være et prioritert område. Målet for hele organisasjonen 



må være å få brukt mest mulig midler og ressurser til tjenesteyting fremfor 
administrative oppgaver. Derfor forutsetter også Kommunestyret at ny 
administrativ organisering fører til frigjorte ressurser til tjenesteyting.

5.2 Rådmann – økonomi – personal – tilskudd

5.2.1 Reduksjon til Kulturforetaket. Innsparing 300 000
Ørland kommune må i 2014 dekke opp underskuddet på vel 9 millioner for 2012, 
noe som medfører harde økonomiske prioriteringer. Kommunestyret finner derfor 
ikke å kunne prioritere egne utviklingsmidler for Kulturforetaket for 2014, samt at 
driftsrammen reduseres med kr 100 000. Kommunestyret viser til at kulturområdet 
har hatt en ekspansiv utvikling sammenlignet med de andre tjenesteområdene i 
kommunen, og at kommunen har ordinære driftsutgifter på tilnærmet 2 millioner 
kroner utover direkte overføringer. Kommunestyret forutsetter at innsparinger ikke 
berører de lovpålagte oppgaver for kommunen. 

5.2.2 Deltakelse i Kysten er Klar avvikles. Omprioritering 200 000
Ørland kommune finner ikke å kunne delta i Kysten er Klar i 2014, som også er et 
avviklings år for prosjektet. Tiltaket omprioriteres til markedsføring av kommunen 
og fadderordning, jf pkt. 6.3. 

5.2.3 Prosjekt «Støyberørte» Omprioritering 215 000
Midler til pendlerbåt for 2014 utgår grunnet nytt anbud, og omprioriteres til 
prosjektmidler til prosjekt «Støy Ørland». Kommunen og forsvarsbygg har 
anmodet de støyberørte til å organisere seg, og kommunen støtter dette arbeidet 
med prosjektmidler som kan dekke utgifter til møter, reiser, materiell etc., men 
ikke tapt arbeidsfortjeneste. 

5.2.4 Eierskap i Fosen Næringshage må vurderes i 2014. Innsparing 100 
000
For å lykkes med næringsutviklingsarbeidet i kommunen, er det viktig at en samler 
innsatsen hos færre aktører. Derfor mener Kommunestyret at eierskapet i Fosen 
Næringshage bør vurderes mht. videreføring. Næringskonsulent beholdes. 

6. Infotorget og politisk styring

6.1. Frikjøp varaordfører redusert til 20 % Innsparing 200 000

Kommunestyret foreslår at varaordførerstillingen reduseres til 20 % fra 1. januar 
siden arbeidet med Ørland Hovedflystasjon nå er avsluttet, og at argumentasjonen 
for å øke frikjøp da faller bort.  

6.2 Reduksjon av politikergodtgjøringer med 10 % Innsparing 250 000

Kommunestyret ber om at godtgjøringsreglementet for politisk nivå blir 
gjennomgått samtidig med evalueringen av politisk organisering. De folkevalgte 
fortjener godtgjøring for sin innsats, men i vanskelige økonomiske perioder er det 
viktig å synliggjøre at også politisk nivå gjennomfører omstillinger. Møter må 
legges slik at det ikke medgår mer enn en halv arbeidsdag, og at møter utenfor 
møteplan legges til kveldstid. Møter skal alltid avholdes så effektivt som mulig for å 



spare både tid og penger. Ordførerlønn justeres iht. intensjoner fra Stortingets 
ordninger om at diettgodtgjøring kun gjelder stortingsrepresentanter.

6.3 ”Fadderordning” for nye innbyggere

Nye innbyggere må ivaretas og følges slik at de trives i kommunen vår. Kommunen 
må raskt sikre at innflyttere får nødvendig informasjon om kommunen, og at de får 
nødvendig hjelp og oppfølging i etableringsfasen. Kommunestyret ber om at 
rådmannen ser på muligheter for å kunne etablere en ”fadderordning” for nye 
innbyggere i samarbeid med Frivillighetssentralen. 

6.4 Åpen barnehage i samarbeid med Frivillighetssentralen Styrking 50 000 

Tilbud om Åpen barnehage vil være et møtested for nye innbyggere som kan bidra 
til bedre integrering i lokalsamfunnet. Kommunestyret mener også at Åpen 
barnehage må kunne brukes som et tiltak for å forebygge større tiltak innenfor 
barnevernstjenesten, og forutsetter at Helse og familie samarbeider med 
Frivillighetssentralen for å sikre best mulig oppfølging av de som må ha slike 
behov.  

8. Grunnskole

8.1 Etter- og videreutdanning av lærere Styrking 100 000

Kommunestyret viser til forslag om å styrke statens andel for etter- og 
videreutdanning av lærere innenfor naturfag og matematikk, som inkluderer 
stipendordning for deltakerne samt dekning av 75 % av utgifter.  Dette er fag som 
også er prioritert i Ørland kommune, og Kommunestyret finner derfor at det er 
svært viktig å følge opp både nasjonale og lokale målsettinger ved å oppfordre 
lærere til å søke på stipend og deltakelse, samt å sette av midler til skole-eiers 
andel. Kommunestyret finner også at det må kunne brukes ekstraordinære 
skjønnsmidler fra fylkesmannen til etter- og videreutdanning av lærere, som et 
tilretteleggende tiltak for å styrke skolen mht. attraktivitet og nye elever. 

8.2 Bedre resultater i Ørlandsskolen.

Ørland kommer dessverre dårlig ut når det gjelder Grunnskolepoeng, og har særlig 
dårlige faglige resultater innenfor matematikk. Ved utarbeidinga av 
Kvalitetsmelding for skolene i Ørland må faglige resultater vektes høyt. Særlig 
viktig er dette for å øke gjennomføringsgraden for elever fra Ørland i den 
videregående skolen. 

8.3 Leksehjelp i Ungdomsskolen

Den nye regjeringen har foreslått at kommunene fritt kan velge hvilket trinn de vil 
tilby leksehjelp. Kommunestyret mener at det er særlig på ungdomstrinnet at 
behovet for leksehjelp er størst, og omprioriterer tiltaket fra småtrinnet til 
ungdomstrinnet fra høsten 2014. 



8.4 Evaluering av undervisning

Som et ledd i å forbedre læringskulturen i skolene i Ørland, legges det til rette for 
at elevene kan få gi sine tilbakemeldinger om undervisningen gjennom en 
undervisningsevaluering. Dette vil også være et viktig tiltak for å øke 
elevmedvirkningen i skolehverdagen. 

8.5 Entreprenørskap og samarbeid med næringslivet

Større praksisretting av teorifag og bruk av entreprenørskap som læringsmetode, 
har vist seg å bidra positivt til læringsutbyttet; særlig for teorisvake elever. Et 
tettere samspill med næringsliv og andre undervisnings- og forskningsmiljøer vil 
bidra positivt til andre læringsarenaer og – metoder, samt som et viktig 
rekrutteringstiltak for næringslivet. Kommunestyret ber om at disse elementer 
vektlegges i utviklingen av Kvalitetsmeldingen for Ørlandsskolen.  

8.6 Skoleskyss – revidering av Trafikksikkerhetsplanen

Kommunestyret ber om at Trafikksikkerhetsplanen gjennomgås på nytt for å lage 
et best mulig grunnlag for kommunens ansvar for skoleskyss. Det må sees på 
ordninger som kan legge til rette for at flere av skolebarna kan trygt gå og sykle til 
skolen, i alle tilfeller deler av året. Økt trafikk i forbindelse med utbygging av 
kampflybase må tas hensyn til. 

9. Barnehage

9.1 Barnehageplass til alle  Styrking 1 000 000

For at Ørland skal være en attraktiv bo- og oppvekstkommune, vil det være svært 
viktig å kunne tilby barnehageplasser for de som måtte ha behov for plass; ikke 
minst for tilflyttere. Kommunestyret finner å kunne omfordele midler fra 
administrative oppgaver innenfor sektoren samt styrke rammen, slik at det kan tas 
inn flere barn i tillegg til at barnehagene kan holdes åpne hele året. Minst to av de 
vakante stillinger må besettes. I tillegg må sees på tiltak for å få redusert 
sykefraværet. Kommunestyret mener også at forebyggende tiltak samt økt 
samhandling innenfor oppvekstsektoren og helse og familie, må ha høy prioritet 
slik at utgifter til barnevern reduseres. 

9.2  Tilbud om helårsåpen barnehage og SFO Styrking 100 000

Kommunestyret forutsetter at barnehagene holdes åpent i ferietiden under 
forutsetning om at det meldes inn behov for tilbudet for tilstrekkelig antall barn. 
Tilbud om SFO gis ved barnehagene i ferietiden. Det forutsettes bindende 
påmelding og med krav om betaling av egenandeler om ikke plass benyttes.

9.3 Utnyttelse av kapasitet i private barnehager.

Ørland vil trenge mange flere barnehageplasser i årene fremover. Dette er en 
oppgave som kommunen ikke kan klare å løse alene, men i godt og tett samarbeid 
med de private barnehagene. Kommunestyret ber om at rådmannen legger frem 
en sak tidlig i 2014 der kapasitet og mulig utvidelse i de private barnehager 
fremkommer. Kapasitet i de private barnehager må nyttes fullt ut før kommunen 
investerer i ny barnehage, og Kommunestyret avventer å sette av midler på 



investeringsbudsjett inntil at behov er avklart. Det vises til investeringsbudsjett 
senere i dokumentet. 

10. Helse og familie.

10.1 Forebyggende helsearbeid må prioriteres

Kommunestyret er svært bekymret for at forebyggende arbeid ikke kan prioriteres 
innenfor gjeldende ramme, og viser til intensjonene om Samhandlingsreformen. 
Kommunestyret ber derfor om at det blir gjort en ny helhetsvurdering innenfor 
sektoren der en i lys Samhandlingsreformen og dens midler som overføres til 
kommunen, blir prioritert tiltak for forebyggende helsearbeid. 

11. Barnevern

11.1 Et barnevern til barnets beste

Kommunestyret er enig med rådmannen i at tidlig innsats og størst mulig bruk av 
direkte oppfølging av barnet og deres familie er viktig for å kunne redusere bruk av 
større, og med det dyrere tiltak. Kommunestyret presiserer at det alltid skal være 
barnets beste som skal ligge til grunn for tiltak som må settes inn. Kommunestyret 
har som mål at behovet for overføringer til barnevern må reduseres betraktelig i 
perioden.

12. Pleie og omsorg

12.1 Ikke bruk av enkeltrom til demente

Kommunestyret ber om at bruk av dobbeltrom ved institusjon kun skal brukes som 
en nødløsning ved ombygging, og for maksimalt 3 måneder for den enkelte 
pasient. Det bes også om at pasientgruppen må nøye vurderes slik at sterkt 
demente brukere ikke legges på samme rom, og at bruk av dobbeltrom skal være 
frivillig. 

12.2 SAVA- Fjærveien

Ørland kommune må snarest mulig avklare evt. arbeidsfordeling mellom 
Fjæraveien arena og SAVA. Det må gjøres både en økonomisk og kvalitativ 
helhetsvurdering av kommunens samlede engasjement innenfor sektoren, med en 
ny vurdering av behov for to aktører innenfor samme felt. 

12.3 Brukervalg av hjemmebaserte tjenester

Ørland kommune setter sine brukere i fokus, og da er det nødvendig å kunne legge 
til rette for muligheter for at brukerne skal selv kunne få velge hvem som skal 
kunne utføre disse tjenestene, samt at det må legges til rette for at brukerne skal 
kunne få kjøpe seg ekstra tjenester om ønskelig, f. eks vaktmestertjenester. 
Kommunestyret ber derfor om at rådmannen ser på muligheter for samarbeid med 
andre aktører som f. eks Ørland og Bjugn Bygdeservice, som kan utgjøre et 
supplement til de kommunale tjenester. De bes om at det fremlegges en sak for 
komité for familie og velferd, og kommunestyret der muligheter for større 
brukervalg på tjenestenivå presenteres.



12.4 Redusert økning av egenandel hjemmehjelp Styrking 100 000 

Kommunestyret finner ikke å kunne øke satsene for egenandel til hjemmehjelp 
med foreslått 100 %! Egenandeler økes med vanlig prisvekst. Rammen styrkes 
med kr 100 000. 

12.5 Ny teknologi inn i omsorgssektoren

Modernisering og innovasjon innenfor offentlig tjenesteyting har vært et ustrakt 
mål fra flere Regjeringer. Kunnskaps- og forskningsmiljøene i Trondheim er 
regionens største fortrinn, og det må Ørland også dra nytte av. Kommunestyret 
ber om at rådmannen går i dialog med de helseteknologiske miljøene i Trondheim, 
for å se på muligheter for at det settes i gang forsknings-/ prøveprosjekt der det 
tas i bruk ny teknologi innenfor sektoren. Dette for å øke brukertilfredsheten og 
redusere hjelpebehov, noe som ikke minst vil være viktig for å styrke de 
hjemmebaserte tjenester.  

INVESTERINGER

A. Omprioriteringer innenfor investeringsbudsjettet

8. Rusaset foreslås omdisp. til Ørland Arena, samt styrkes med
 2 mill i overførte midler fra samme tiltak fra 2013 5 000 

28. Grunnerverv Ulsetmyran omprioriteres til grunnerverv bolig-
 områder og vei i nytt felt på Ottersbo, og overføres til 2014 5 000

31.Reg.plan Svenskhaugan overføres til 2014 og omprioriteres 
 til reg.plan for Brekstadfjæra  750

39. Kantinebygg ØMS overføres til 2014 3 500
42. IKT skole, med hovedvekt på flere pc`er til Ørland Ungdomsskole  500

 

41. Ny barnehage. Tiltaket settes ikke i gang før etter at det er undersøkt nærmere 
om det er muligheter for økt kapasitet i de private barnehagene, jf punkt 9.3. 
Tiltaket avventes og vurderes på nytt i investeringsbudsjettet for 2015.

Tiltakene til kjøp av grunnerverv og reguleringsplaner forutsettes selvfinansierende 
og vil på den måten ikke belaste driftsøkonomien. Evt renteutgifter belastes 
investeringsbudsjettet og inntekter fra tomtesalg. 

Driftsregnskapet - skjema 1B Regnskap Budsjett Budsjett 
Alt 

budsjett 

(tall i hele tusen) 2012 2013 2014 2014

Politisk styring og administrasjon 3 688 3 720 3 625 3175

Politisk styring 3 688 3 520 3 625 3175

stortings /kommunevalg 0 200 0 0

Administrasjon og tilskudd 50 587 46 300 53 145 52 795

Rådmannskontor 1 801 1 900 1 960 1 960

planleggings- og prosjektressurser 8 000 8 000

Plan, drift og landbruk 17 849 16 695 16 630 16 630

Personal og tillitsvalgte 2 426 2 440 2 460 2 460



Info- og servicetorg 5 264 4 885 5 030 5 080

IKT tjenesten 2 541 2 800 2 780 2 780

Økonomitjenesten 3 228 3 285 3 335 3 335

Tillskudd og næringsutvikling 5 198 2 990 2 770 2 470

Kirkelig fellesråd 2 542 2 530 2 585 2 585

Ørland kultursenter KF 5 950 6 475 5 330 5 230

Melodi grand prix 574 0 0 0

Brann og beredskap 2 213 2 300 2 265 2 265

Ørland lufthavn 1 002 0 0 0

Grunnskole 52 443 53 750 52 220 52 320

Fellesutgifter 8 093 8 525 7 880 7 880

Skoler 44 350 45 225 44 340 44 440

Barnehager 29 338 30 565 30 760 31 860

Fellesutgifter 3 557 4 065 3 820 3 820

Private barnehager 9 233 9 495 10 495 10 495

Kommunale barnehager 16 548 17 005 16 445 17 545

Helse og familie 35 461 34 020 34 270 34 270

Helse og familie 23 251 23 020 22 940 22 940

Barnevern 12 210 11 000 11 330 11 330

Pleie og omsorg 54 803 52 690 53 395 53495

Enhetsleder pleie og omsorg 2 193 2 980 3 070 3 070

Institusjonstjeneste 26 339 23 970 23 955 23955

Hjemmetjenesten 15 045 14 150 16 585 16685

Oppfølgingstjenesten 11 226 11 590 9 785 9785

Nav og sosialtjenesten 4 349 5 665 5 475 5 475

Redusert sykefravær -500

SUM netto alle ansvar 230 669 226 710 232 890 232890

Finansposter -8 551 -4 937 -3 420 -3420

Oppd av neg. var-fond -117 0 0 0

Kalkulatoriske renter VAR -874 -1 257 -1 240 -1 240

Avskrivning VAR -1 836 -2 180 -2 180 -2 180

mva- kompensasjon investering -3 937 0 0

Premieavvik og avst pensjon og forsikring -1 787 -1 500 0 0

Sum til fordeling 222 118 221 773 229 470 229 470

INVESTERINGSBUDSJETT:

Skjema 2B Budsjett Budsjett Budsjett Budsjett
NR. Prosjekter: 2013 2014 2015 2016

1 Opparbeidelse Skolegata boligfelt 3 300
2 Planarbeid og tomtetekn. - Hovde Sør 6 000 2 000
3 IKT strategiplan 1 000 1 500 2 000 2 000
4 Sentrumsplan Brekstad 1 500 2 500
5 Fjerning av forurensende masser Futura 500
6 VA-anlegg 10 000 10 000 10 000 10 000
7 Sanering private avløpsanlegg 300 100 100
8 Ørland Arena 5 000
9 Grunnerverv  Ørland kirkegård 500



10 Redskapshus Ørland kirkegård 3 000

11 Utvidelse Ørland kirkegård 3 000

12 Renovering Storfosna kirke 450

13 Nye salme- og korallbøker 100

14 Baraset felleskommunale vannverk - klausulering 500

15 Baraset felleskommunale vannverk - adkomstvei 750

16 Baraset felleskommunale vannverk - Seter pumpest. 500

17 Ny plenklipper 270 350

18 Opparbeidelse tomteområde Uthaug havn 750

19 Reguleringsplan Uthaug Havn 350

20 Kjøp tomtområde Uthaug havn 500

21 Detaljplanlegging rådhuskvartalet med trafikkterminal 750

22 Detaljplanlegging nytt fergeleie nordre havn 750

23 Ørlandshallen - rehabilitering garderober 3 000

24 Rehabilitering svømmehall 18 600 4 500

25 Skilting av veier - "adresseprosjektet" 300

26 Opprusting bryggekant Sørhavna - kulturhuset 2 000 2 000

27 Fenderverk Brekstad kai 2 500 2 500

28 Grunnerverv boligområder og tilrettelegging av vei etc 5 000

29 Grunnerverv boligområder 2 000

30 Opparbeidelse Røstadhaugan boligfelt 2 000

31 Reguleringsplan Brekstadfjæra 750

32

33 Infrastruktur Brekstadområdet 4 000 4 000

34 Asfaltering kommunale veier 700 1 000

35 Utskifting av gamle gatelysarmaturer 650 500 500

36 Riving realskoleanlegget 1 500

37 Riving gamle Fosen Videregående

38 Ørland kultursenter

39 Kantinebygg ØMS (delfinansiering) 3 500

40 Arkivering og lagring av eldre arkivmateriell 500

41 Ny barnehage 0

42 PC`er skole 500

Sum 55 070 41 550 22 100 24 100

Forslag til vedtak fremmet av Knut Ring (A) på vegne av Ørland 
Senterparti, Ørland Arbeiderparti, Ørland Sosialistiske Venstreparti, 
Ørland Venstre, Uavhengige v/Lillian Reinseth

Endringer/presiseringer tar utgangspunkt i formannskapets innstilling for 
kommunestyret i sak 13/57 den 24.10.2013

Innledning
Ørland kommune er inne i den største «omstillingsfasen» i nyere tid. 
Vedtaket om lokaliseringen av fremtidig kampflybase som ble fattet av Stortinget 
den 14.juni 2012 har en forhistorie og en utfordring som medfører at Ørland 
kommune får nye store muligheter, men også store utfordringer knyttet til 
nødvendige investeringer i kommunale bygg, tilrettelegging med boligtomter og 
nærings- og industriarealer. 



Det er i løpet av de siste 10 – 15 årene blitt foretatt store investeringer i nye 
skoler, barnehage, kultursenter, omsorgsboliger, sykehjem osv. som har medført 
at kommunen har en oppgradert bygningsmasse både arealmessig og 
kvalitetsmessig. Mye av denne oppgraderingen har vært begrunnet med å legge til 
rette for forsvarets aktivitet, og en synliggjøring av at Ørland er godt rustet til å ta 
i mot luftforsvarets ansatte og deres familier.

Det har stort sett vært stor felles politisk forståelse og enstemmighet for denne 
utviklingen som har medført at Ørland kommune har en stor gjeldsbyrde med store 
rente- og nedbetalingsbelastninger i driftsbudsjettet, som igjen medfører at det må 
føres en stram og ansvarlig økonomisk politikk. Kommunestyret er godt fornøyd 
med at et driftsunderskudd på ca 5 millioner i 2011 og ca 9 millioner i 2012 ser ut 
til å bli snudd til et overskudd på driften i 2013 på mellom 4 og 5 millioner kroner. 
Når dette er sagt, så vil det i 2014 bli enda viktigere å holde vedtatte budsjetter og 
stram økonomisk styring med bakgrunn i at underskuddet i 2012 skal dekkes inn.

Kommunestyret forutsetter at staten ved Regjering og Storting følger opp de 
vedtak som er fattet i forbindelse med ny kampflybase, og at Ørland som 
vertskommune blir fulgt opp med bevilgninger til avbøtende tiltak og skjønnsmidler 
for planlegging og gjennomføring av alle prosjekter og planer.

Det "økonomiske presset" er fordelt over hele organisasjonen, slik at det ikke skal 
bli uforsvarlige forhold i noen av tjenesteområdene, men kommunestyret vil 
allikevel uttrykke bekymring over de stramme budsjettrammer tjenesteenhetene 
må forholde seg til i 2014, og har som målsetning at driftsnivået kan økes noe i 
2015 og fremover.

Kommunestyret er fornøyd med at det er en dreining i budsjettet som vektlegger 
forebygging
innenfor helse, pleie og omsorg, og må ha fokus på at tilsvarende dreining mot 
forebyggende arbeid også skjer innenfor barnevernet.

Kommunestyret vil at det fortsatt må brukes mye energi i virksomhetsområdene 
og støttetjenestene for å holde tildelt budsjettramme og klare den daglige drift. 
Kommunestyret vedtar budsjettet med en total driftsramme for alle driftsområder 
på kr 229 470 000,- for 2014.

Forslaget omfatter:

• Budsjett 2014
• Prisbok 2014
• Gebyrregulativ 2014

Økonomigrunnlaget
Ø Ingen endring i forhold til formannskapets innstilling

Driftsregnskapet

Ø Ingen endring i forhold til formannskapets innstilling

Finansieringsbehov og finansiering

Ø Utlån og forskuttering økes med 10.000.000,- til 20.000,000,-



Ø Bruk av lån utlån startlån økes med 10.000.000,- til 20.000.000,-

Investeringsbudsjettet
Ingen endring i forhold til formannskapets innstilling for 2014. Kommunestyret 
øker investeringene i 2015 med 3.500.000,- til kr 35.600.000,-

Kommunestyret slutter seg til formannskapets vedtak datert 24.oktober angående 
budsjett 2014, samt prisbok og gebyrregulativ med følgende 
endringer/presiseringer/tillegg:

Nytt punkt 1:
Tallgrunnlaget for driftsbudsjettet som fremgår av budsjettskjema 1A og 1B, og 
tallgrunnlaget for investeringsbudsjettet som fremgår av budsjettskjema 2A og 2B 
endres i tråd med kommunestyrets vedtak i denne sak.

Nytt punkt 5:
Det tas opp lån i husbanken på kr 20 000 000 til videre utlån av startlån.

Nytt punkt 7:
I investeringsbudsjettet for 2014 reduseres posten reasfaltering kommunale veier 
med kr 500.000,- og det budsjetteres med kr 500.000,- til Ørland kultursenter.

Nytt punkt 8:
Det bevilges kr 3.500.000,- i investeringsbudsjettet i 2015 for å fullfinansiere 
Rusasetprosjektet i henhold til vedtatt reguleringsplan. Kommunestyret forutsetter 
at prosjektet igangsettes snarest.

Presiseringer:
Kommunestyret forutsetter at det innenfor den totale budsjettrammen er tatt 
høyde for fri halleie i Ørlandshallen knyttet til organisert fysisk aktivitet for barn og 
ungdom t.o.m. 16 år.

Det ble foretatt alternativ votering mellom alle innkomne forslag.

Det ble først stemt over formannskapets innstilling: Formannskapets innstilling falt 
enstemmig.

Ved alternativ votering mellom forslag til vedtak fra henholdsvis Knut Ring (A) på 
vegne av A, SP, SV, V og UA og Torhild Aarbergsbotten (H) på vegne av H og FRP, 
ble Knut Ring (A) på vegne av A, SP, SV, V og UA sitt forslag til vedtak vedtatt 
med 15 mot 10 stemmer. 

Endelig vedtak:

Kommunestyret slutter seg til formannskapets vedtak datert 24.oktober angående 
budsjett 2014, samt prisbok og gebyrregulativ med følgende 
endringer/presiseringer/tillegg:

1. Tallgrunnlaget for driftsbudsjettet som fremgår av budsjettskjema 1A og 1B, og 
tallgrunnlaget for investeringsbudsjettet som fremgår av budsjettskjema 2A og 
2B endres i tråd med kommunestyrets vedtak i denne sak.



2. Skatteøret fastsettes til 11,4 % i henhold til Regjeringens forslag til 
statsbudsjett. Skatteanslaget settes til kr 105 500 000.

3. Avgifter, gebyrer og kontingenter fastsettes iht. prisbok som er vedlagt saken. 

4. Til finansieringer av investeringer tar Ørland kommune opp lån på kr 28 000 
000. Av dette gjelder kr 18 000 000 lån til kommunale investeringer, og kr 10 
000 000 lån til VAR-sektoren.                 

5. Det tas opp lån i husbanken på kr 20 000 000 til videre utlån av startlån.

6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån og avtale lånevilkår med aktuelle 
låneinstitusjoner.   

7. I investeringsbudsjettet for 2014 reduseres posten reasfaltering kommunale 
veier med kr 500.000,- og det budsjetteres med kr 500.000,- til Ørland 
kultursenter.

8. Det bevilges kr 3.500.000,- i investeringsbudsjettet i 2015 for å fullfinansiere 
Rusasetprosjektet i henhold til vedtatt reguleringsplan. Kommunestyret 
forutsetter at prosjektet igangsettes snarest.

PS 13/78 Parallelloppdrag Kystbyen Brekstad

Saksprotokoll i Planutvalget - Ørland kommune - 05.11.2013 

Behandling:

Birger Austad, H fremmet følgende forslag til endringer/tillegg til 
rådmannens innstilling:

Alternativ til pkt. 1 i innstillingen:
1. De 10 bud for kystbyen Brekstad legges til grunn for planarbeidet for 

Brekstad sentrum (jf. anbefaling fra evalueringsgruppen), med følgende 
endringer:

- pkt. 1: Det må også legges til rette for et variert botilbud også utenfor 
sentrum.
- pkt. 2: Idrettshall, ungdomsskole, tomt for Ørland arena samt mulig tomt 
for ny skole på «Tommelisetomta» må innbefattes som en del av 
«sentrumsradiusen». 
- pkt. 5: Brekstadfjæra skal fortsatt være viktig som næringsareal og bygges 
ut, samtidig som at fjære-kvaliteter kan ivaretas. Det må sees på muligheter 
for tilrettelegging av boliger ytterst i Brekstadfjæra.
- pkt. 8: Flytting av ferjeleiet er et langsiktig mål, men legges ikke som en 
forutsetning for videre utvikling av Brekstad sentrum. 

Alternativ til pkt. 3 i innstillingen:



3. Flytting av ferjeleiet er et langsiktig mål, men legges ikke som en 
forutsetning for utviklingen, jf forslaget fra Dyrvig og pkt. 8 fra 
evalueringsrapporten.

Alternativ til pkt. 5 i innstillingen:

4. Brekstadfjæra må utnyttes og videreutvikles
a) Brekstadfjæra må bygges ut og tilrettelegges for næringsareal og 

boligområde, og samtidig videreutvikles som natur- og friluftsområde; 
særlig inn mot Bruholmen. 

b) Områder på nordsiden av fylkesveien beholdes som landbruksareal og 
omreguleres ikke til næringsformål.

c) Det er viktig å kunne utnytte Brekstadfjæra som næringsareal for å 
kunne redusere presset på dyrkamarka. Brekstad Vestre og 
Ulsetmyran må legges til rette for nydyrking og som et 
kompenserende tiltak for nedbygging av store jordbruksareal i 
forbindelse med utbygging av kampflybasen.

Tillegg til pkt. 6 i innstillingen:
e) Ved tilrettelegging av næringsområde må trafikksikkerhet vektlegges med 
mål om å legge næringstransport utenfor sentrum.

Alternativ til pkt. 8. i innstillingen:
8. Det må legges til rette for et variert botilbud i Ørland kommune, med 
muligheter for bo-områder også utenfor Brekstad sentrum. Særlig for de
støyberørte må det legges til rette for tilgang på større boligtomter. 

Tillegg til innstillingen:
11. Den videre prosessen med utarbeidelse av plan for Brekstad sentrum 
gjennomføres som en plansmie, og viser m.a. til prosessen som ble 
gjennomført i Åfjord kommune og planer for Årnes sentrum. Kommunestyret 
sammen med næringsliv, arkitekter og andre ressurspersoner legger til 
grunn ideer fra arkitektkonkurransen, og utarbeider forslag til sentrumsplan 
som resultat av "smiearbeidet". Arbeidet sluttføres primo 2014. 

Wenche Sekse (A) fremmet følgende forslag (tillegg) til pkt. 5 i 
rådmannens innstilling:

Ny barneskole og ny barnehage bør legges til sentrum med de mulighetene 
dette åpner for sambruk med idrettsarenaer, kulturhus, gårdsbruk mm. (jf. 
anbefaling i bud 4 fra evalueringsgruppen). Nærmere lokalisering bør 
vurderes gjennom planarbeidet for Brekstad sentrum.

Planutvalget var enig om å foreta punktvis avstemming over rådmannens 
innstilling og fremsatte forslag.

Pkt. 1:
Rådmannens forslag vedtatt med 3 mot 2 stemmer.

Pkt. 2:
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.



Pkt. 3:
Rådmannens innstilling vedtatt med 3 mot 2 stemmer.

Pkt. 4:
Forslag fra Birger Austad vedtatt med 3 mot 2 stemmer.

Pkt. 5:
Forslag fra Wenche Sekse enstemmig vedtatt.

Pkt. 6:
Rådmannens innstiling enstemmig vedtatt. 
Forslag fra Birger Austad om tillegg til rådmannens innstilling vedtatt med 3 mot 2 
stemmer.

Pkt. 7:
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.

Pkt. 8:
Forslag fra Birger Austad enstemmig vedtatt.

Pkt. 9:
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.

Pkt. 10:
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.

Pkt. 11:
Forslag fra Birger Austads vedtatt med 4 mot 1 stemme.

Endelig vedtak:

Kommunestyret ber om at følgende legges til grunn i planarbeidet for Brekstad 
sentrum:

Arealgrep:

1. De 10 bud for kystbyen Brekstad legges til grunn for planarbeidet for Brekstad 
sentrum (jf. anbefaling fra evalueringsgruppen).

2. Det anbefales å engasjere de 3 arkitektteamene fra parallelloppdraget til å 
jobbe videre med ulike deler av forslagene (jf. anbefaling fra 
evalueringsgruppen):

a. Konsept for sentrumsutviklingen og grunnlaget for områdereguleringen, 
prosess og aktiv medvirkning (i form av workshops eller lignende). 

b. Utvikling/utbygging i havnebassenget. Dette vil i første omgang være en 
nærmere utredning av mulighetene for boligbygging og næringsutvikling, 
men senere også regulering for bygge- og andre tiltak i havnebassenget. 

c. Prosjektere sjøbadet og kunstmoloen. Begge prosjekter er godt egnet for 
rask gjennomføring slik at de inngår blant de første synlige resultatene. 



3. Fergeleiet flyttes og hurtigbåtanløpet beholdes med dagens plassering.
 (jf. anbefaling i bud 8 fra evalueringsgruppen).

4. Brekstadbukta må utnyttes og videreutvikles.

a. Brekstadfjæra må bygges ut og tilrettelegges for næringsareal og 
boligområde, og samtidig videreutvikles som natur- og friluftsområde; særlig 
inn mot Bruholmen. 

b. Områder på nordsiden av fylkesveien beholdes som landbruksareal og 
omreguleres ikke til næringsformål.

c. Det er viktig å kunne utnytte Brekstadfjæra som næringsareal for å kunne 
redusere presset på dyrkamarka. Brekstad Vestre og Ulsetmyran må legges 
til rette for nydyrking og som et kompenserende tiltak for nedbygging av 
store jordbruksareal i forbindelse med utbygging av kampflybasen.

5. Ny barneskole og ny barnehage bør legges til sentrum med de mulighetene 
dette åpner for sambruk med idrettsarenaer, kulturhus, gårdsbruk mm. (jf. 
anbefaling i bud 4 fra evalueringsgruppen). Nærmere lokalisering bør vurderes 
gjennom planarbeidet for Brekstad sentrum.

 
6. For næringsområder gjelder (jf anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):

a. Det bør legges opp til en differensiering og inndeling i A, B og C-områder.
b. Det vises til forslaget fra Dyrvik om å utvikle en ”næringsøy” med potensial 

for et særlig fokus på høyteknologibedrifter med tanke på den relative 
nærheten til kunnskapsmiljøet i Trondheim.

c. Det kan etableres et inkubatorsted med rimelige lokaler for etablerere, 
lokalisert for eksempel på Meieritomta eller ”næringsøya”. 

d. Mulighetene for næringsutvikling langs aksen mot kampflybasen bør utredes 
(ref. Helen & Hard/Lala sitt forslag om en ”teknologi-akse)

e. Ved tilrettelegging av næringsområde må trafikksikkerhet vektlegges med 
mål om å legge næringstransport utenfor sentrum.

7. Det er sentralt å komme hurtig i gang med noen enkle tiltak (jf. anbefaling i 
bud 10 fra evalueringsgruppen): 

a. Sjøbadet og kunstmoloen (ref. forslaget til CF Møller m.fl.) som tiltak bør 
vurderes realisert innenfor et relativt kort tidshorisont. 

b. Det anbefales at man går i dialog med ungdommene og de øvrige 
innbyggerne og velger ut noen tiltak som er ønsket og som samtidig bidrar 
til å bygge opp under den store planen. Utvikling av 
aktivitetsområder/ungdomspark for ungdom er også et viktig tiltak som bør 
påbegynnes umiddelbart.

8. I tillegg til målsettingen om fortetning av Brekstad sentrum, må det i tillegg 
legges til rette for boligbygging i andre deler av kommunen.
 



Prosessen videre:

9. Det anbefales at det lages en overordnet plan (kommundelplan eller 
områdeplan) for hele Brekstad og detaljplaner for enkeltområder. De 
overordnede føringene legges i kommundelplan/områdeplan. Både planform og 
planavgrensning blir et viktig tema i oppstart av planarbeidet. 

10. Det forutsettes tett involvering av befolkningen i utviklingen av Kystbyen 
Brekstad også fremover.

11. Den videre prosessen med utarbeidelse av plan for Brekstad sentrum 
gjennomføres som en plansmie, og viser m.a. til prosessen som ble 
gjennomført i Åfjord kommune og planer for Årnes sentrum. Kommunestyret 
sammen med næringsliv, arkitekter og andre ressurspersoner legger til grunn 
ideer fra arkitektkonkurransen, og utarbeider forslag til sentrumsplan som 
resultat av "smiearbeidet". Arbeidet sluttføres primo 2014. 

Saksprotokoll i Komite for samfunnsutvikling - Ørland kommune -
05.11.2013 

Heidi Fossland, Oddgeir Myklebust, Knut Berg og Kari-Anne Rørstad tilstede under 
presentasjon av saken.

Behandling:

Tom Myrvold, H fremmet følgende forslag:

Alternativ til pkt 1 i innstillingen:
2. De 10 bud for kystbyen Brekstad legges til grunn for planarbeidet for Brekstad 

sentrum (jf. anbefaling fra evalueringsgruppen), med følgende endringer:
- Pkt 1: Det må også legges til rette for et variert botilbud også utenfor sentrum.
- Pkt 2: Idrettshall, ungdomsskole, tomt for Ørland arena samt mulig tomt for ny 
skole på «Tommelisetomta» må innbefattes som en del av «sentrumsradiusen». 
- Pkt 5: Brekstadfjæra skal fortsatt være viktig som næringsareal og bygges ut, 
samtidig som at fjære-kvaliteter kan ivaretas. Det må sees på muligheter for 
tilrettelegging av boliger ytterst i Brekstadfjæra.
- Pkt 8: Flytting av ferjeleiet er et langsiktig mål, men legges ikke som en 
forutsetning for videre utvikling av Brekstad sentrum. 

Alternativ til pkt. 3 i innstillingen:
3. Flytting av ferjeleiet er et langsiktig mål, men legges ikke som en forutsetning 
for utviklingen, jf forslaget fra Dyrvig og pkt. 8 fra evalueringsrapporten.

Alternativ til pkt. 4 i innstillingen:
4. Brekstadfjæra må utnyttes og videreutvikles



d) Brekstadfjæra må bygges ut og tilrettelegges for næringsareal og boligområde, 
og samtidig videreutvikles som natur- og friluftsområde; særlig inn mot 
Bruholmen. 

e) Områder på nordsiden av fylkesveien beholdes som landbruksareal og 
omreguleres ikke til næringsformål.

f) Det er viktig å kunne utnytte Brekstadfjæra som næringsareal for å kunne 
redusere presset på dyrkamarka. Brekstad Vestre og Ulsetmyran må legges til 
rette for nydyrking og som et kompenserende tiltak for nedbygging av store 
jordbruksareal i forbindelse med utbygging av kampflybasen.

Tillegg til pkt. 6 i innstillingen:
e) Ved tilrettelegging av næringsområde må trafikksikkerhet vektlegges med mål 
om å legge næringstransport utenfor sentrum.

Alternativ til pkt. 8. i innstillingen:
8. Det må legges til rette for et variert botilbud i Ørland kommune, med muligheter 
for bo-områder også utenfor Brekstad sentrum. Særlig for de støyberørte må det 
legges til rette for tilgang på større boligtomter. 

Tillegg til innstillingen:
11. Den videre prosessen med utarbeidelse av plan for Brekstad sentrum 
gjennomføres som en plansmie, og viser m.a. til prosessen som ble gjennomført i 
Åfjord kommune og planer for Årnes sentrum. Kommunestyret sammen med 
næringsliv, arkitekter og andre ressurspersoner legger til grunn ideer fra 
arkitektkonkurransen, og utarbeider forslag til sentrumsplan som resultat av 
"smiearbeidet". Arbeidet sluttføres primo 2014. 

Avstemming:

Ved alternativ votering mellom rådmannens og Høyres forslag ble rådmannens 
forslag vedtatt med 4 mot 3 stemmer med unntak av pkt. 6e og 11  fra Høyre som 
ble enstemmig vedtatt. 3 stemmer ble avgitt for Høyres forslag til øvrige punkt.

Endelig vedtak:

Kommunestyret ber om at følgende legges til grunn i planarbeidet for Brekstad 
sentrum:

Arealgrep:
1. De 10 bud for kystbyen Brekstad legges til grunn for planarbeidet for 

 Brekstad sentrum (jf. anbefaling fra evalueringsgruppen). 
2. Det anbefales å engasjere de 3 arkitektteamene fra parallelloppdraget til å 

 jobbe videre med ulike deler av forslagene (jf. anbefaling fra 
 evalueringsgruppen):

a. Konsept for sentrumsutviklingen og grunnlaget for områdereguleringen, 
 prosess og aktiv medvirkning (i form av workshops eller lignende). 

b. Utvikling/utbygging i havnebassenget. Dette vil i første omgang være en 
 nærmere utredning av mulighetene for boligbygging og næringsutvikling, 
 men senere også regulering for bygge- og andre tiltak i havnebassenget. 

c.  Prosjektere sjøbadet og kunstmoloen. Begge prosjekter er godt egnet for 
 rask gjennomføring slik at de inngår blant de første synlige resultatene. 

3. Fergeleiet flyttes og hurtigbåtanløpet beholdes med dagens plassering.



(jf. anbefaling i bud 8 fra evalueringsgruppen).

4. Ta vare på Brekstadfjæra (jf. anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):
a. Bruk kompromissforslaget fra Helen & Hard. Det viser at det er mulig å 

 legge til rette for noe økt utnytting av næringsarealet samtidig som 
 det legges opp til en god avslutning av utfyllingsområdet 

b. Det anbefales videre at det ikke reguleres til næring på nordsiden av 
 fylkesveien. 

c. Forslaget øker viktigheten av en avklaring rundt de to foreslåtte 
 næringsområdene på Brekstad Vestre og Ulsetmyra. 

5.. Ny barneskole bør legges til sentrum med de mulighetene dette åpner for 
 sambruk med idrettsarenaer, kulturhus, gårdsbruk mm. (jf. anbefaling i bud 
 4 fra evalueringsgruppen). Nærmere lokalisering bør vurderes gjennom 
 planarbeidet for Brekstad sentrum.

 
6. For næringsområder gjelder (jf anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):
a. Det bør legges opp til en differensiering og inndeling i A, B og C-områder.
b. Det vises til forslaget fra Dyrvik om å utvikle en ”næringsøy” med potensial 

 for et særlig fokus på høyteknologibedrifter med tanke på den relative 
 nærheten til kunnskapsmiljøet i Trondheim.

c. Det kan etableres et inkubatorsted med rimelige lokaler for etablerere, 
 lokalisert for eksempel på Meieritomta eller ”næringsøya”. 

d. Mulighetene for næringsutvikling langs aksen mot kampflybasen bør utredes 
 (ref. Helen & Hard/Lala sitt forslag om en ”teknologi-akse)

e)Ved tilrettelegging av næringsområde må trafikksikkerhet vektlegges med     
 mål om å legge næringstransport utenfor sentrum.

7. Det er sentralt å komme hurtig i gang med noen enkle tiltak (jf. anbefaling i 
 bud 10 fra evalueringsgruppen): 

a. Sjøbadet og kunstmoloen (ref. forslaget til CF Møller m.fl.) som tiltak bør 
vurderes realisert innenfor en relativt kort tidshorisont. 
b. Det anbefales at man går i dialog med ungdommene og de øvrige 
innbyggerne og velger ut noen tiltak som er ønsket og som samtidig bidrar 
til å bygge opp under den store planen. Utvikling av 
aktivitetsområder/ungdomspark for ungdom er også et viktig tiltak som bør 
påbegynnes umiddelbart.

8. Omfattende ny boligbygging i andre deler av kommunen bør unngås for ikke 
 å undergrave målsettingen om et fortettet Brekstad (jf anbefaling i bud 1 fra 
 evalueringsgruppen).

Prosessen videre:
9.  Det anbefales at det lages en overordnet plan (kommundelplan eller  

 områdeplan) for hele Brekstad og detaljplaner for enkeltområder. De 
 overordnede føringene legges i kommundelplan/områdeplan. Både planform 
 og planavgrensning blir et viktig tema i oppstart av planarbeidet. 

10.Det forutsettes tett involvering av befolkningen i utviklingen av Kystbyen 
 Brekstad også fremover. 

11.Den videre prosessen med utarbeidelse av plan for Brekstad sentrum 
 gjennomføres som en plansmie, og viser m.a. til prosessen som ble       
 gjennomført i Åfjord kommune og planer for Årnes sentrum. Kommunestyret 
 sammen med næringsliv, arkitekter og andre ressurspersoner legger til 
 grunn ideer fra arkitektkonkurransen, og utarbeider forslag til sentrumsplan 



 som resultat av "smiearbeidet". Arbeidet sluttføres primo 2014. 

Saksprotokoll i Komite for plan, drift og miljø - Ørland kommune -
06.11.2013 

Behandling:

Birger Austad, H fremmet følgende forslag til vedtak:

Alternativ til pkt 1 i innstillingen:
3. De 10 bud for kystbyen Brekstad legges til grunn for planarbeidet for Brekstad 

sentrum (jf. anbefaling fra evalueringsgruppen), med følgende endringer:
- Pkt 1: Det må også legges til rette for et variert botilbud også utenfor sentrum.
- Pkt 2: Idrettshall, ungdomsskole, tomt for Ørland arena samt mulig tomt for ny 
skole på «Tommelisetomta» må innbefattes som en del av «sentrumsradiusen». 
- Pkt 5: Brekstadfjæra skal fortsatt være viktig som næringsareal og bygges ut, 
samtidig som at fjære-kvaliteter kan ivaretas. Det må sees på muligheter for 
tilrettelegging av boliger ytterst i Brekstadfjæra.
- Pkt 8: Flytting av ferjeleiet er et langsiktig mål, men legges ikke som en 
forutsetning for videre utvikling av Brekstad sentrum. 

Alternativ til pkt. 3 i innstillingen:
3. Flytting av ferjeleiet er et langsiktig mål, men legges ikke som en forutsetning 
for utviklingen, jf forslaget fra Dyrvig og pkt. 8 fra evalueringsrapporten.

Alternativ til pkt. 4 i innstillingen:
4. Brekstadfjæra må utnyttes og videreutvikles
g) Brekstadfjæra må bygges ut og tilrettelegges for næringsareal og boligområde, 

og samtidig videreutvikles som natur- og friluftsområde; særlig inn mot 
Bruholmen. 

h) Områder på nordsiden av fylkesveien beholdes som landbruksareal og 
omreguleres ikke til næringsformål.

i) Det er viktig å kunne utnytte Brekstadfjæra som næringsareal for å kunne 
redusere presset på dyrkamarka. Brekstad Vestre og Ullsetmyran må legges til 
rette for nydyrking og som et kompenserende tiltak for nedbygging av store 
jordbruksareal i forbindelse med utbygging av kampflybasen.

Tillegg til pkt. 6 i innstillingen:
e) Ved tilrettelegging av næringsområde må trafikksikkerhet vektlegges med mål 
om å legge næringstransport utenfor sentrum.

Alternativ til pkt. 8. i innstillingen:
8. Det må legges til rette for et variert botilbud i Ørland kommune, med muligheter 
for bo-områder også utenfor Brekstad sentrum. Særlig for de støyberørte må det 
legges til rette for tilgang på større boligtomter. 

Tillegg til innstillingen:
11. Den videre prosessen med utarbeidelse av plan for Brekstad sentrum 
gjennomføres som en plansmie, og viser m.a. til prosessen som ble gjennomført i 
Åfjord kommune og planer for Årnes sentrum. Kommunestyret sammen med 



næringsliv, arkitekter og andre ressurspersoner legger til grunn ideer fra 
arkitektkonkurransen, og utarbeider forslag til sentrumsplan som resultat av 
"smiearbeidet". Arbeidet sluttføres primo 2014. 

Wenche Sekse, Ap fremmet følgende tilføyelse i pkt. 5:
Ny barneskole og barnehage........

Avstemming:

Tilføyelsen fra Sekse ble enstemmig vedtatt.

Ved alternativ votering mellom rådmannen med vedtatt endring og Høyres forslag 
ble rådmannens innstilling vedtatt med 3 mot 3 stemmer idet leders dobbelstemme 
avgjorde resultat med følgende unntak:

Pkt. 8 i Høyres forslag ble enstemmig vedtatt,.

Endelig vedtak:

Kommunestyret ber om at følgende legges til grunn i planarbeidet for Brekstad 
sentrum:

Arealgrep:
1. De 10 bud for kystbyen Brekstad legges til grunn for planarbeidet for 

 Brekstad sentrum (jf. anbefaling fra evalueringsgruppen). 
2. Det anbefales å engasjere de 3 arkitektteamene fra parallelloppdraget til å 

 jobbe videre med ulike deler av forslagene (jf. anbefaling fra 
 evalueringsgruppen):

a. Konsept for sentrumsutviklingen og grunnlaget for områdereguleringen, 
 prosess og aktiv medvirkning (i form av workshops eller lignende). 

b. Utvikling/utbygging i havnebassenget. Dette vil i første omgang være en 
 nærmere utredning av mulighetene for boligbygging og næringsutvikling, 
 men senere også regulering for bygge- og andre tiltak i havnebassenget. 

c.  Prosjektere sjøbadet og kunstmoloen. Begge prosjekter er godt egnet for 
 rask gjennomføring slik at de inngår blant de første synlige resultatene. 

3. Fergeleiet flyttes og hurtigbåtanløpet beholdes med dagens plassering.
(jf. anbefaling i bud 8 fra evalueringsgruppen).

4. Ta vare på Brekstadfjæra (jf. anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):
a. Bruk kompromissforslaget fra Helen & Hard. Det viser at det er mulig å 

 legge til rette for noe økt utnytting av næringsarealet samtidig som 
 det legges opp til en god avslutning av utfyllingsområdet 

b. Det anbefales videre at det ikke reguleres til næring på nordsiden av 
 fylkesveien. 

c. Forslaget øker viktigheten av en avklaring rundt de to foreslåtte 
 næringsområdene på Brekstad Vestre og Ulsetmyra. 

5..Ny barneskole og barnehagebør legges til sentrum med de mulighetene 
 dette åpner for  sambruk med idrettsarenaer, kulturhus, gårdsbruk mm. (jf. 
 anbefaling i bud  4 fra evalueringsgruppen). Nærmere lokalisering bør 
 vurderes gjennom planarbeidet for Brekstad sentrum.



 
6. For næringsområder gjelder (jf anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):

 a. Det bør legges opp til en differensiering og inndeling i A, B og C-områder.
 b. Det vises til forslaget fra Dyrvik om å utvikle en ”næringsøy” med 

 potensial for et særlig fokus på høyteknologibedrifter med tanke på den 
 relative 

 nærheten til kunnskapsmiljøet i Trondheim.
c. Det kan etableres et inkubatorsted med rimelige lokaler for etablerere, 

 lokalisert for eksempel på Meieritomta eller ”næringsøya”. 
d. Mulighetene for næringsutvikling langs aksen mot kampflybasen bør utredes 

 (ref. Helen & Hard/Lala sitt forslag om en ”teknologi-akse)

7. Det er sentralt å komme hurtig i gang med noen enkle tiltak (jf. anbefaling i 
bud 10 fra evalueringsgruppen): 

a. Sjøbadet og kunstmoloen (ref. forslaget til CF Møller m.fl.) som tiltak bør  
 vurderes realisert innenfor en relativt kort tidshorisont. 

b. Det anbefales at man går i dialog med ungdommene og de øvrige  
 innbyggerne og velger ut noen tiltak som er ønsket og som samtidig 
 bidrar til å bygge opp under den store planen. Utvikling av 
 aktivitetsområder/ungdomspark for ungdom er også et viktig tiltak som 
 bør påbegynnes umiddelbart.

8. Det må legges til rette for et variert botilbud i Ørland kommune, med muligheter 
 for bo-områder også utenfor Brekstad sentrum. Særlig for de støyberørte må 
 det legges til rette for tilgang på større boligtomter. 

Prosessen videre:
9.  Det anbefales at det lages en overordnet plan (kommundelplan eller  

områdeplan) for hele Brekstad og detaljplaner for enkeltområder. De 
overordnede føringene legges i kommundelplan/områdeplan. Både planform 
og planavgrensning blir et viktig tema i oppstart av planarbeidet. 

10.Det forutsettes tett involvering av befolkningen i utviklingen av Kystbyen 
Brekstad også fremover. 

Saksprotokoll i Komite for familie og velferd - Ørland kommune -
07.11.2013 

Oddgeir Myklebust tilstede og presenterte saken.

Behandling:

Komite for familie og velferd behandlet kun pkt. 5 i rådmannens innstilling.

Følgende forslag ble vedtatt med 6 mot 1 stemme:

5. Ny barneskole og barnehagebør legges til sentrum med de mulighetene 
 dette åpner for  sambruk med idrettsarenaer, kulturhus, gårdsbruk mm. (jf. 
 anbefaling i bud  4 fra evalueringsgruppen). Nærmere lokalisering bør 



 vurderes gjennom planarbeidet for Brekstad sentrum.

Endelig vedtak:

5. Ny barneskole og barnehagebør legges til sentrum med de mulighetene 
 dette åpner for  sambruk med idrettsarenaer, kulturhus, gårdsbruk mm. (jf. 
 anbefaling i bud  4 fra evalueringsgruppen). Nærmere lokalisering bør 
 vurderes gjennom planarbeidet for Brekstad sentrum.

Saksprotokoll i Kommunestyret - Ørland kommune - 14.11.2013 

Behandling:

Det ble i møte lagt fram 2 kartutsnitt, alternativ 1 og 2 over område med 
midlertidig forbud mot tiltak. Alternativene er vedlagt i protokollen.

Forslag fra Senterpartiet, Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og 
Politisk uavhengig i sak 13/78 parallelloppdrag Kystbyen Brekstad.

Kommunestyret ber om at følgende legges til grunn i planarbeidet for Brekstad 
sentrum:

Arealgrep:
1. De 10 bud for kystbyen Brekstad legges til grunn for planarbeidet for 

Brekstad sentrum (jf. anbefaling fra evalueringsgruppen). 
2. Det anbefales å engasjere de 3 arkitektteamene fra parallelloppdraget til å 

jobbe videre med ulike deler av forslagene (jf. anbefaling fra 
evalueringsgruppen):
a. Konsept for sentrumsutviklingen og grunnlaget for 

områdereguleringen, prosess og aktiv medvirkning (i form av 
workshops eller lignende). 

b. Utvikling/utbygging i havnebassenget. Dette vil i første omgang være 
en nærmere utredning av mulighetene for boligbygging og 
næringsutvikling, men senere også regulering for bygge- og andre 
tiltak i havnebassenget. 

c. Prosjektere sjøbadet og kunstmoloen. Begge prosjekter er godt egnet 
for rask gjennomføring slik at de inngår blant de første synlige 
resultatene. 

3. Fergeleiet flyttes og hurtigbåtanløpet beholdes med dagens plassering.
(jf. anbefaling i bud 8 fra evalueringsgruppen).

4. Ta vare på Brekstadfjæra (jf. anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):
a. Bruk kompromissforslaget fra Helen & Hard. Det viser at det er 

mulig å legge til rette for noe økt utnytting av næringsarealet samtidig 
som det legges opp til en god avslutning av utfyllingsområdet 

b. Det anbefales videre at det ikke reguleres til næring på nordsiden 
av fylkesveien. 

c. Forslaget øker viktigheten av en avklaring rundt de to foreslåtte 
næringsområdene på Brekstad Vestre og Ulsetmyra. 

5. Ny barneskole og barnehagebør legges til sentrum med de mulighetene 
dette åpner for sambruk med idrettsarenaer, kulturhus, gårdsbruk mm. 
anbefaling i bud 4 fra evalueringsgruppen). Nærmere lokalisering bør 



vurderes gjennom planarbeidet for Brekstad sentrum.
6. For næringsområder gjelder (jf anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):

a. Det bør legges opp til en differensiering og inndeling i A, B og C-
områder.

b. Det vises til forslaget fra Dyrvik om å utvikle en ”næringsøy” med 
potensial for et særlig fokus på høyteknologibedrifter med tanke på 
den relative nærheten til kunnskapsmiljøet i Trondheim.

c. Det kan etableres et inkubatorsted med rimelige lokaler for etablerere, 
lokalisert for eksempel på Meieritomta eller ”næringsøya”. 

d. Mulighetene for næringsutvikling langs aksen mot kampflybasen bør 
utredes (ref. Helen & Hard/Lala sitt forslag om en ”teknologi-akse)

7. Det er sentralt å komme hurtig i gang med noen enkle tiltak (jf. anbefaling i 
bud 10 fra evalueringsgruppen): 
a. Sjøbadet og kunstmoloen (ref. forslaget til CF Møller m.fl.) som tiltak 

bør vurderes realisert innenfor en relativt kort tidshorisont. 
b. Det anbefales at man går i dialog med ungdommene og de øvrige 

innbyggerne og velger ut noen tiltak som er ønsket og som samtidig 
bidrar til å bygge opp under den store planen. Utvikling av 
aktivitetsområder/ungdomspark for ungdom er også et viktig tiltak 
som bør påbegynnes umiddelbart.

8. Det må legges til rette for et variert botilbud i Ørland kommune, med 
muligheter for bo-områder også utenfor Brekstad sentrum. Særlig for de 
støyberørte må det legges til rette for tilgang på større boligtomter. 

Prosessen videre:

9. Det anbefales at det lages en overordnet plan (kommundelplan eller 
områdeplan) for hele Brekstad og detaljplaner for enkeltområder. De 
overordnede føringene legges i kommundelplan/områdeplan. Både planform 
og planavgrensning blir et viktig tema i oppstart av planarbeidet. 

10. Det forutsettes tett involvering av befolkningen i utviklingen av Kystbyen 
Brekstad også fremover. 

Forslag til tilleggspunkt i tilknytning til saken fra Knut Ring (AP) på vegne 
av posisjonen: 

• Kommunestyret ber om at alternativ 1 blir lagt til grunn for videre 
behandling av et eventuelt bygge og deleforbud i Brekstad området.

Forslag til tilleggspunkter i tilknytning til saken fra Torhild Aarbergsbotten 
(H) på vegne av H og FRP:

• Kommunestyret finner ikke grunnlag for å innføre midlertidig forbud mot 
tiltak på Brekstad. Det sendes derfor ikke ut varsel jf. Vedtak i 
kommunestyret 1. november.

• Eventuelle søknader må vurderes opp mot skissert samfunnsplan, og viser til 
praksis i Planutvalget fra februar 2013 og fram til i dag.

Ved alternativ votering mellom planutvalgets innstilling og forslag til vedtak fra 
Senterpartiet, Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Politisk uavhengig ble 
forslaget fra Senterpartiet, Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Politisk 
uavhengig vedtatt med 14 mot 11 stemmer.



Ved alternativ votering mellom tilleggsforslag fra henholdsvis Knut Ring (A) og 
Torhild Aarbergsbotten (H), ble tilleggspunkt fra Knut Ring vedtatt med 13 mot 12 
stemmer.

Endelig vedtak:

Kommunestyret ber om at følgende legges til grunn i planarbeidet for Brekstad 
sentrum:

Arealgrep:
1. De 10 bud for kystbyen Brekstad legges til grunn for planarbeidet for 

Brekstad sentrum (jf. anbefaling fra evalueringsgruppen).
2. Det anbefales å engasjere de 3 arkitektteamene fra parallelloppdraget til å 

jobbe videre med ulike deler av forslagene (jf. anbefaling fra 
evalueringsgruppen):
a. Konsept for sentrumsutviklingen og grunnlaget for 

områdereguleringen, prosess og aktiv medvirkning (i form av 
workshops eller lignende). 

b. Utvikling/utbygging i havnebassenget. Dette vil i første omgang være 
en nærmere utredning av mulighetene for boligbygging og 
næringsutvikling, men senere også regulering for bygge- og andre 
tiltak i havnebassenget. 

c. Prosjektere sjøbadet og kunstmoloen. Begge prosjekter er godt egnet 
for rask gjennomføring slik at de inngår blant de første synlige 
resultatene. 

3. Fergeleiet flyttes og hurtigbåtanløpet beholdes med dagens plassering.
(jf. anbefaling i bud 8 fra evalueringsgruppen).

4. Ta vare på Brekstadfjæra (jf. anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):
a. Bruk kompromissforslaget fra Helen & Hard. Det viser at det er 

mulig å legge til rette for noe økt utnytting av næringsarealet samtidig 
som det legges opp til en god avslutning av utfyllingsområdet 

b. Det anbefales videre at det ikke reguleres til næring på nordsiden 
av fylkesveien. 

c. Forslaget øker viktigheten av en avklaring rundt de to foreslåtte 
næringsområdene på Brekstad Vestre og Ulsetmyra. 

5. Ny barneskole og barnehagebør legges til sentrum med de mulighetene 
dette åpner for sambruk med idrettsarenaer, kulturhus, gårdsbruk mm. 
anbefaling i bud 4 fra evalueringsgruppen). Nærmere lokalisering bør 
vurderes gjennom planarbeidet for Brekstad sentrum.

6. For næringsområder gjelder (jf anbefaling i bud 5 fra evalueringsgruppen):
a. Det bør legges opp til en differensiering og inndeling i A, B og C-

områder.
b. Det vises til forslaget fra Dyrvik om å utvikle en ”næringsøy” med 

potensial for et særlig fokus på høyteknologibedrifter med tanke på 
den relative nærheten til kunnskapsmiljøet i Trondheim.

c. Det kan etableres et inkubatorsted med rimelige lokaler for etablerere, 
lokalisert for eksempel på Meieritomta eller ”næringsøya”. 

d. Mulighetene for næringsutvikling langs aksen mot kampflybasen bør 
utredes (ref. Helen & Hard/Lala sitt forslag om en ”teknologi-akse)

7. Det er sentralt å komme hurtig i gang med noen enkle tiltak (jf. anbefaling i 
bud 10 fra evalueringsgruppen): 
a. Sjøbadet og kunstmoloen (ref. forslaget til CF Møller m.fl.) som tiltak 



bør vurderes realisert innenfor en relativt kort tidshorisont. 
b. Det anbefales at man går i dialog med ungdommene og de øvrige 

innbyggerne og velger ut noen tiltak som er ønsket og som samtidig 
bidrar til å bygge opp under den store planen. Utvikling av 
aktivitetsområder/ungdomspark for ungdom er også et viktig tiltak 
som bør påbegynnes umiddelbart.

8. Det må legges til rette for et variert botilbud i Ørland kommune, med
muligheter for bo-områder også utenfor Brekstad sentrum. Særlig for de 
støyberørte må det legges til rette for tilgang på større boligtomter. 

Prosessen videre:

9. Det anbefales at det lages en overordnet plan (kommundelplan eller 
områdeplan) for hele Brekstad og detaljplaner for enkeltområder. De 
overordnede føringene legges i kommundelplan/områdeplan. Både planform 
og planavgrensning blir et viktig tema i oppstart av planarbeidet. 

10. Det forutsettes tett involvering av befolkningen i utviklingen av Kystbyen 
Brekstad også fremover. 

Kommunestyret ber om at alternativ 1 blir lagt til grunn for videre behandling av et 
eventuelt bygge og deleforbud i Brekstad området.







PS 13/79 Forslag til interkommunal kystsoneplan - Plan- og 
prosessbeskrivelse med forslag til retningslinjer - Høring

Saksprotokoll i Planutvalget - Ørland kommune - 05.11.2013 

Behandling:

Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.

Endelig vedtak:

Planutvalget vil på bakgrunn av saksdokumentene foreslå at planutvalget fremmer 
saken for kommunestyret med følgende

INNSTILLING:

1. Kommunestyret har ingen prinsipielle innvendinger til forslag til interkommunal 
kystsoneplan med tilhørende plan- og prosessbeskrivelse, retningslinjer og 
bestemmelser datert juni 2013. 

2. Kommunestyret har ingen innvendinger til at planforslaget legges til grunn for 
kommunens forestående arbeid med kommuneplanens arealdel. Forslag til 
retningslinjer og bestemmelser betraktes som generelle, og det vil kunne bli 
mindre avvik i arealplanen.

Saksprotokoll i Kommunestyret - Ørland kommune - 14.11.2013 

Behandling:

Planutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Endelig vedtak:

3. Kommunestyret har ingen prinsipielle innvendinger til forslag til interkommunal 
kystsoneplan med tilhørende plan- og prosessbeskrivelse, retningslinjer og 
bestemmelser datert juni 2013. 

4. Kommunestyret har ingen innvendinger til at planforslaget legges til grunn for 
kommunens forestående arbeid med kommuneplanens arealdel. Forslag til 
retningslinjer og bestemmelser betraktes som generelle, og det vil kunne bli 
mindre avvik i arealplanen.

PS 13/80 Styringsgruppe for planlegging av utbyggingsarbeider ved ØMS  
-  avvikling

Rådmannens innstilling
1. Styringsgruppen som i kommunestyremøte 22.03.12 ble oppnevnt for å utrede 

og analyser behovet for framtidig utbygging og arealbehov ved ØMS avvikles.



2. Til å planlegge et nytt kafé og velferdssenteret ved ØMS oppnevnes en 
byggekomité med følgende medlemmer:

3. Komitéen gis mandat til å gjennomføre planleggingen av det nye bygget fram til 
og med anbudsinnhenting.

4. Det nye bygget skal planlegges innefor en kostnadsramme på kr 5,5 millioner 
kroner

5. Komiteen rapporterer jevnlig til komité for familie og velferd. 

Saksprotokoll i Komite for plan, drift og miljø - Ørland kommune -
06.11.2013 

Behandling:

Wenche Sekse, Ap fremmet følgende forslag på medlem i byggekomiteen 
fra komite plan, drift og miljø:

Bjørn Henrik Solbue.

Odd Arne Brekstad, H fremmet følgende tilleggspunkt pkt. 1:

Eldrerådet tilbys å oppnevne et medlem i byggekomiteen.

Avstemming:

Forslaget fra Sekse ble enstemmig vedtatt.

Forslaget fra Brekstad falt med 3 mot 3 stemmer idet leders dobbelstemme 
avgjorde resultatet.

Rådmannen innstilling med vedtak på medlem ble enstemmig vedtatt.

Endelig vedtak:

1. Styringsgruppen som i kommunestyremøte 22.03.12 ble oppnevnt for å 
utrede og analyser behovet for framtidig utbygging og arealbehov ved ØMS 
avvikles.

2. Til å planlegge et nytt kafé og velferdssenteret ved ØMS oppnevnes en 
byggekomité med følgende medlemmer:

3. Bjørn Henrik Solbue fra komite plan, drift og miljø.

4. Komitéen gis mandat til å gjennomføre planleggingen av det nye bygget 
fram til og med anbudsinnhenting.

5. Det nye bygget skal planlegges innefor en kostnadsramme på kr 5,5 
millioner kroner



6. Komiteen rapporterer jevnlig til komité for familie og velferd. 

Saksprotokoll i Komite for familie og velferd - Ørland kommune -
07.11.2013 

Behandling:

Rådmannen innstilling ble enstemmig vedtatt med følgende forslag på medlem fra 
komite familie og velferd, pkt. 2:

Maud F. Sletvold

Endelig vedtak:

1. Styringsgruppen som i kommunestyremøte 22.03.12 ble oppnevnt for å 
utrede og analyser behovet for framtidig utbygging og arealbehov ved ØMS 
avvikles.

2. Til å planlegge et nytt kafé og velferdssenteret ved ØMS oppnevnes en 
byggekomité med følgende medlemmer:

3. Maud F. Sletvold.

4. Komitéen gis mandat til å gjennomføre planleggingen av det nye bygget 
fram til og med anbudsinnhenting.

5. Det nye bygget skal planlegges innefor en kostnadsramme på kr 5,5 
millioner kroner

6. Komiteen rapporterer jevnlig til komité for familie og velferd. 

Saksprotokoll i Kommunestyret - Ørland kommune - 14.11.2013 

Behandling:

Etter komiteenes behandling er følgende medlemmer foreslått som medlemmer til 
byggekomiteen ihht pkt 2 i forslag til vedtak:

• Forslag på medlem fra komite familie og velferd: Maud F. Sletvold
• Forslag på medlem fra komite plan, drift og miljø: Bjørn Henrik Solbue

Forslag til vedtak fremmet av Torhild Aarbergsbotten (H) på vegne av H 
og FRP: 

Tillegg til innstillingen:



6. Kommunestyret ber om at driftsutgifter blir utredet, og at saken kommer tilbake 
til Kommunestyret med oversikt over totale investerings- og driftskostnader før 
anbudsgrunnlaget sendes ut.

7. Byggekomiteen må ta hensyn til alternativt bruk av kafé- og aktivitetssenteret, 
slik at senteret også kan ivareta behov for aktivitetssenter for eldre og brukere 
innenfor psykisk helsevern.

8. Representant fra Eldrerådet tiltrer byggekomiteen.

Punktvis avstemming:
Punktene 1 - 5 ble enstemmig vedtatt.
Forslag på tillegg til innstillingen fra Torhild Aarbergsbotten (H) på vegne av H og 
FRP med tilleggspunktene 6 - 8 falt med 15 mot 10 stemmer.

Endelig vedtak:

1. Styringsgruppen som i kommunestyremøte 22.03.12 ble oppnevnt for å 
utrede og analyser behovet for framtidig utbygging og arealbehov ved ØMS 
avvikles.

2. Til å planlegge et nytt kafé og velferdssenteret ved ØMS oppnevnes en 
byggekomité med følgende medlemmer: Bjørn Henrik Solbue og Maud F. 
Sletvold. Samt en representant fra administrasjonen oppnevnes.

3. Komitéen gis mandat til å gjennomføre planleggingen av det nye bygget 
fram til og med anbudsinnhenting.

4. Det nye bygget skal planlegges innefor en kostnadsramme på kr 5,5 
millioner kroner

5. Komiteen rapporterer jevnlig til komité for familie og velferd. 

PS 13/81 Bygging av ny et driftsnalegg for eiendoms- og VA-forvaltningen 
i samlokalisering med ny brannstasjon for Brekstad.

Rådmannens innstilling
1. Kommunestyret tar notatet om planer for bygging av nytt driftsanlegg inkludert 

brannstasjon, til orientering.
2. Spørsmålet om bygging av nytt driftsanlegg tas opp på nytt i kommunestyret 

etter at det er gjennomført en verdivurdering av de to eiendommene som i 
notatet er omtalt som aktuelle salgsobjekt. 

3. Inntil det er avklart om et nytt bygg skal realiseres, leier kommunen 
garasjeplass for sine brannbiler i FBRTs anlegg på Fjæraveien.

Saksprotokoll i Kommunestyret - Ørland kommune - 14.11.2013 

Behandling:



Forslag fremmet av Tom Myrvold på vegne av Høyre og FrP:

Tillegg til pkt. 2 i innstillingen:
2. Samtidig utredes et alternativ med oppgradering avdriftsstasjon Lerberen, som 
driftsanlegg inkludert brannstasjon

Alternativ til pkt. 3 i innstillingen:
3. Kommunestyret opprettholder sitt vedtak i sak 13/34 og etablerer, som en 
midlertidig ordning, garsje for kommunens brannbiler og beredskapsmateriell i 
ostelageret på TINEs gamle anlegg på Brekstad. Etableringskostnadene, inntil kr 
300 000, dekkes av inntektene fra salg av tomt til Ørland Sparebank.

Ordfører Hallgeir (SP) fremmet forslag om å utsette saken. 

Forslagene til vedtak ble satt opp mot hverandre til alternativ votering.

Ordførers forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Endelig vedtak:

Saken utsettes.

PS 13/82 Riving av de gamle realskolebygningene

Rådmannens innstilling
Kommunestyret vedtar at riving av realskolebygget utsettes.

Saksprotokoll i Kommunestyret - Ørland kommune - 14.11.2013 

Behandling:

Forslag til vedtak fra ordfører Hallgeir Grøntvedt (SP):

1. Kommunestyret har tidligere vedtatt å selge den siste delen av ØVS-
eiendommen, og salget vil være sluttført i løpet av november. Inntil kr 670 
000 av inntektene fra dette salget benyttes til oppfinansiering av 
rivingsarbeidene for realskoleanlegget.

2. Kommunestyret legger til grunn at avtale med rivingentrepenøren ikke 
inngås før den planlagte finansieringen er sikret.

Ved alternativ votering mellom forslag rådmannens innstilling og forslag til vedtak 
fra ordfører Hallgeir Grøntvedt (SP), ble forslaget fra ordfører Hallgeir Grøntvedt 
(SP) enstemmig vedtatt. 



Endelig vedtak:

1. Kommunestyret har tidligere vedtatt å selge den siste delen av ØVS-
eiendommen, og salget vil være sluttført i løpet av november. 
Inntil kr 670 000 av inntektene fra dette salget benyttes til oppfinansiering 
av rivingsarbeidene for realskoleanlegget.

2. Kommunestyret legger til grunn at avtale med rivingsentrepenøren ikke 
inngås før den planlagte finansieringen er sikret.

PS 13/83 Bruk av "Rød-bygget" Tine - investering i varmepumper

Rådmannens innstilling
Kommunestyret vedtar kr 250.000 til kjøp og installasjon av varmepumper i Rød-
bygget ved Tine-anlegget.

Dette finansieres på følgende måte:
- mva-kompensasjon  kr   50.000
- omdisponering av opparbeidelse av tomteområde Uthaug havn kr 200.000

Saksprotokoll i Kommunestyret - Ørland kommune - 14.11.2013 

Behandling:

Forslag til vedtak fra Torhild Aarbergsbotten (H) på vegne av H og FRP:

• Saken sendes tilbake til behandling i komiteene før ny behandling i 
kommunestyret.

Ved alternativ votering mellom rådmannens innstilling til vedtak og forslag til 
vedtak fra Torhild Aarbergsbotten (H) på vegne av H og FRP, ble forslag til vedtak 
fra Torhild Aarbergsbotten (H) på vegne av H og FRP enstemmig vedtatt.

Endelig vedtak:

Saken sendes tilbake til behandling i komiteene før ny behandling i 
kommunestyret.


